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El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

President .

Senyor García. Anem a vore, a mi m’agradaria que vosté 
diguera quina era la realitat i la situació actual, perquè jo 
crec que tots som conscients de quina és la realitat que 
estem vivint, no?

Després, fa un plantejament com si el govern de la 
Generalitat tinguera la culpa de la regulació de la llum. Fa 
eixe plantejament. Vull dir, i vosté hauria de saber qui regula 
la llum i com es regula la llum i la factura de la llum.

Després, en tota la seua intervenció, l’únic que ha fet és 
relatar el que passa i que relativament és fàcil, però no ha 
avançat cap solució. No ha avançat cap solució. Si vostés 
volen ser útils a la societat valenciana, haurien de tindre 
solucions també per a estos problemes . (Veus) No, és que ara 
jo els diré, ara els diré el que estem fent...

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, per favor.

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

I no sols no aporten solucions, sinó que quan els governs 
diferents aporten solucions, vostés les voten contra. Com, 
per exemple, la reforma laboral, (veus) nosaltres en contra . 
Els ERTO, nosaltres en contra. Ajudes per a autònoms, nosal-
tres contra les ajudes per a autònoms. Sí que estan ajudant 
vostés que l’economia se sostinga, i sobretot la de la classe 
treballadora, la qual vostés normalment sempre tenen en la 
seua boca, i resulta que després, quan tenen l’oportunitat 
de poder ajudar-la, quan hi ha propostes i hi ha propostes 
clares per part d’aquesta bancada o des del govern central, 
doncs voten en contra .

Mire, jo vaig a dir-li que nosaltres, la conselleria d’economia 
sostenible, ja ha convocat ajudes per import de 329,6 
milions d’euros. Estem ajudant. En indústria ja hem convocat 
ajudes en un total de 112 milions d’euros destinats a millorar 
l’eficiència energètica de les empreses, a incrementar la digi-
talització, innovació i intensitat tecnològica, així com millo-
rar també les àrees empresarials, els polígons . En matèria 
laboral, hem convocat ajudes per un total ja de 202,3 milions 
d’euros en l’àmbit del foment a l’ocupació i de la formació 
laboral, especialment ajudes destinades a dones i joves. Com 
veu, senyoria, este Consell sí que aposta per incentius i per 
ajudar tota la ciutadania. Això és l’important, no?

I després vaig a donar-li també dades, perquè sembla ser 
que sempre és l’alarma en una crisi, en una crisi com la que 
estem patint i que s’agreujarà. I no m’agradaria, eh? No 
m’agradaria estar on estem . Però, mire, vaig a donar-li dades 
de la creació d’empreses i la creació d’ocupació al nostre 
territori, que en definitiva, amb inflació del 7,4 %, com 
vosté també ha nomenat ací, 5.500 empreses més inscrites 

a la seguretat social, un 4 % més. 108.806 persones afilia-
des més a la seguretat social, un 5,7 % més, en el conjunt 
d’Espanya un 4,4 %.

En definitiva, senyor García, i encara que no li agrada escol-
tar-ho, vostés no estan fent propostes i no estan apostant 
per ajudar la gent vulnerable. Vostés són un partit que defe-
nen els privilegiats, i aixina estan fent-ho notar dia a dia. 
D’una vegada per totes, si volen defensar la gent vulnera-
ble, els treballadors i treballadores, facen propostes o apro-
ven les propostes que nosaltres estem fent per a millorar la 
vida de la gent .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

Senyories, continuarem amb la penúltima pregunta, que 
formula l’il·lustre diputat José Luis Aguirre a l’honorable 
consellera d’agricultura . Quan vosté vullga, senyoria .

El senyor Aguirre Larrauri:

Gracias, presidente .

Señora consellera, buenas tardes .

Los ataques a explotaciones ganaderas por parte de acti-
vistas «ecoloterroristas» animalistas comienzan a darse en 
nuestra región, copiando el fenómeno que se viene dando 
ya hace tiempo en otras zonas como Cataluña. Y la adminis-
tración regional debe adoptar medidas urgentes que garanti-
cen la seguridad de los ganaderos y la de sus animales .

¿Qué acciones tiene previsto realizar la conselleria para 
proteger a los ganaderos de la Comunidad Valenciana frente 
a estos colectivos animalistas que pretenden acabar con la 
producción animal?

Gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies .

Contestarà l’honorable consellera .

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica:

Gràcies, senyor president .

Senyor Aguirre, és que vosté..., la pregunta que em fa no 
respon a la realitat. Perquè vosté diu que «qué hacemos para 
proteger a la ganadería frente a colectivos mal denominados 
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animalistas que pretenden acabar con la producción animal», 
i jo no sé quins són eixos col·lectius que «pretenden acabar 
con la producción animal». Jo sé de molts col·lectius, orga-
nitzacions agràries, universitats, institucions públiques, 
que volen que la producció animal, precisament, siga una 
producció de qualitat, que tinga el menor impacte ambi-
ental, que sobretot tinga també les garanties de benestar 
animal, etcètera, etcètera. I són les úniques entitats, institu-
cions i agrupacions amb què esta conselleria i este govern 
es reunix, precisament tots units perquè la producció animal 
en el territori valencià complisca religiosament amb el sector 
primari, però a la vegada tinga cada vegada menys impactes 
ambientals, tinga benestar animal, tinga adaptació i moder-
nització, tinga costos de producció per a poder continuar 
amb l’activitat ramadera.

I, per tant, no puc contestar a una pregunta en què vosté no 
m’identifica quiénes son esos «“ecoterroristas” mal denomi-
nados animalistas que pretenden acabar con la producción 
animal», perquè jo no conec absolutament a ningú.

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, consellera .

Acabarà de formular la pregunta el senyor Aguirre. És la 
penúltima pregunta d’este punt, d’esta sessió.

Quan vosté vullga, senyoria .

El senyor Aguirre Larrauri:

Gracias, presidente .

Señora Mollà, los animalistas radicales han empezado 
amedrentando a nuestros ganaderos por una cuestión ideo-
lógica. Primero fue el ataque a la ganadería, ahora estamos 
en etapas de ataques a la agricultura intensiva y próxima-
mente será la agricultura convencional. Este radicalismo, que 
precisamente viene alentado por las declaraciones desafor-
tunadas y malintencionadas de algún ministro del Gobierno 
de España, con un gran desconocimiento de la realidad .

Y pensamos que es nuestra obligación, de todos los que esta-
mos aquí, frenar esa estigmatización de alimentos, que única-
mente responde a motivos ideológicos. Debemos defender a 
nuestros productores, que al fin y al cabo son el motor econó-
mico de municipios y provincias, frente a las agendas globalis-
tas, a estos «ecoloterroristas» y a la competencia desleal.

Señora Mollà, las granjas actuales no son como las de hace 
treinta años, y usted lo sabe. Una explotación ganadera 
ahora es toda una empresa, pero con muchos más requi-
sitos sanitarios y medioambientales que la mayoría de las 
actividades.

Las obligaciones y exigencias de estas explotaciones son 
cada vez mayores, y es responsabilidad suya, de su conse-
lleria, darlo a conocer; eh…, darlo a conocer…, los propios 

técnicos y personal de la administración, que son los que 
controlan y conocen estas exigencias y deben ser los que se 
lo muestren a la sociedad .

Señora Mollà, no hay hasta ahora legislación de apoyo a la 
ganadería, salvo algún anuncio aislado. Las principales líneas 
de ayuda apenas llegan al ganadero. La ganadería, por ejem-
plo, los rumiantes, son el mayor ejemplo de economía circu-
lar . Todo residuo orgánico se convierte en subproducto y se 
aprovecha. Son magníficas máquinas de gestión de residuos 
alimentarios . Los ganaderos son verdaderos gestores del 
medio ambiente .

Otras regiones y otros países se han enfrentado a situacio-
nes similares a estas que yo describía de ataques animalis-
tas y han respondido con cambios en la ley . En Cataluña, 
pionera en los ataques de los animalistas, se modificó en 
octubre del 2019 la Ley 18/2001, de orientación agraria, 
con el fin de abordar las infracciones relacionadas con la 
intromisión en la explotación de personas ajenas. Y fuera de 
nuestras fronteras, por ejemplo, en Francia, se adoptaron 
dos decisiones relevantes para atajar esta violencia gratuita 
y criminalización de la ganadería.

En 2019 se puso en marcha la célula Déméter, dependiente 
de la gendarmería, para impedir las intromisiones de natura-
leza ideológica. Recientemente, el 16 de marzo de 2021, se 
modificó su ley de seguridad global para introducir un agra-
vante por intromisión en explotaciones agrarias, y se prevén 
tres años de prisión y 45.000 euros de multa.

La seguridad de nuestras explotaciones requiere medi-
das para luchar contra las performances ecologistas, pero 
también para evitar los robos . La Comunidad Valenciana es 
la segunda región de España con más robos en explotacio-
nes. El ligero aumento de los efectivos de la patrulla Roca de 
la Guardia Civil en la Comunidad Valenciana está muy bien, 
pero no es suficiente. Es necesario proteger a los españo-
les que viven en el campo, en el mundo rural, frente a las 
imposiciones de la nueva religión climática y animalista, que 
atacan su modelo productivo y su forma de vida.

Ya sé que usted considera que los animalistas no son una 
amenaza, pero para la gente del sector la realidad es justo 
la contraria. Y me gustaría saber qué medidas concretas va 
a poner en marcha la consejería a corto plazo para proteger 
este sector de los «ecoloterroristas» animalistas.

Gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Contestarà l’honorable consellera d’agricultura i medi 
ambient .

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica:

Gràcies, senyor president .
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Señor Aguirre, si es que, además…, cuando usted dice que 
hay una amenaza, pero es incapaz de poner un solo ejem-
plo en la Comunidad Valenciana, donde haya habido una 
intromisión y que no se haya actuado, cosa que es que ni la 
ha habido, que también me preocupa que si hubiera habido 
una intromisión de las que usted habla y, efectivamente, 
hubiera una carga de la prueba…, de la intromisión ya se 
ocuparán, efectivamente, las fuerzas y cuerpos de segu-
ridad del estado, pero de las conclusiones de esa intromi-
sión, por ejemplo, que pudiera existir maltrato animal, veja-
ción a los animales, etcétera, etcétera, insalubridad y que no 
se actuara…

Yo creo que usted debe saber que, si existen este tipo de 
casos, pues no solamente el hecho de la prueba debe ser 
investigado, sino que la misma prueba también. Y eso es 
una cuestión lógica. Porque, de hecho, una de las cosas que 
persiguen hasta los propios ganaderos es cumplir religiosa-
mente la normativa de bienestar animal. Y la administración 
tiene que velar también para que se cumpla y que en caso 
de que se incumpla, efectivamente, activar toda la norma 
que recaiga sobre el incumplidor. Y aquí, sin miedo.

La cabaña ganadera, las explotaciones ganaderas de la 
Comunidad Valenciana cumplen la normativa, y en el caso 
que se demostrara que alguna de ellas la incumple, caería 
toda la normativa sobre las mismas, como cualquier sector.

En el caso de la ganadería, y usted mismo lo ha admitido, 
es verdad que van surgiendo normativas europeas, reales 
decretos, etcétera, que tienen que aplicar, y tienen que 
aplicar no porque sí, sino porque tienen que minimizar los 
impactos ambientales que generan, y eso es una obviedad; 
tienen también que aplicar las mejoras en bienestar animal, y 
eso es una obviedad; tienen que modernizar sus infraestruc-
turas, y yo creo que eso que el sector ganadero está traba-
jando con total normalidad y con la ayuda de la adminis-
tración valenciana, pues, no tiene nadie que sentir ninguna 
amenaza.

La amenaza sería si tuviéramos un grupo político que, por 
cuestiones de negacionismo, intentara impedir los avances 
de la ganadería valenciana, del conjunto del estado y Europa. 
(Aplaudiments) Eso sería el problema, eso sería un problema . 
Y, por tanto, no se preocupe .

Aquí en la Comunidad Valenciana tenemos más de 2,8 millo-
nes de euros para las explotaciones ganaderas para la adap-
tación de los dos reales decretos que afectan al sector 
porcino y también al avícola. Hemos activado más de 4,5 
millones de euros extraordinarios para que superaran la 
crisis de la covid. Hay más de seis millones de euros también 
para la adaptación de las granjas. Creo que vamos invir-
tiendo cada vez más y el sector lo agradece. Y sabe que esta-
mos acompañándole . Y no solamente con el sector, sino con 
las entidades, con los ambientalistas, con la ciencia, con las 
universidades, y espero que con la política sensata.

Gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Senyories, i amb la pregunta última que formula la il·lustre 
diputada Estefania Blanes, en nom del Grup Parlamentari 
Unides Podem, a l’honorable consellera de Participació, 
Transparència, Cooperació i Qualitat Democràtica, finalitza-
rem este punt i l’ordre del dia .

Té la paraula la il·lustre diputada Estefania Blanes.

La senyora Blanes León:

Gràcies, president .

Bona vesprada a totes i a tots .

Bona vesprada, consellera .

Els grups de pressió i d’interés existeixen i actuen diària-
ment. Això és un fet. Però la falta de regulació estatal que 
garantisca informació veraç sobre aquesta activitat, provoca 
un important problema de percepció de corrupció i, a conse-
qüència d’això, una forta desafecció social.

La societat percep, moltes vegades amb raó, que aquesta 
activitat és opaca o relacionada amb pràctiques il·legítimes 
i corruptes. Una situació que organitzacions com 
Transparència Internacional ha posat de relleu en diverses 
ocasions .

En aquest sentit, regular l’activitat dels grups d’interés és 
una exigència perquè la transparència, la informació pública 
i la rendició de comptes siguen principis rectors del sistema 
democràtic. Però una regulació de la seua activitat també 
pot potenciar l’aspecte positiu dels grups d’interés, perquè 
existeixen persones i organitzacions que de manera total-
ment lícita, utilitzen, realitzen activitats que ajuden a millorar 
l’elaboració i l’aplicació de les polítiques públiques, perquè 
aporten informació útil i molt rellevant.

D’aquesta manera, aquesta activitat pot millorar les polí-
tiques públiques impulsant la qualitat democràtica de les 
normes a partir de la participació activa, transparent i igua-
litària de tots els grups d’interés en processos de deci-
sió. Però com totes sabem, l’única manera de minimitzar els 
aspectes negatius i, precisament, de potenciar els aspectes 
positius dels grups d’interés, és posar en marxa una regula-
ció efectiva de l’activitat que realitzen.

Davant de la falta de normativa estatal, algunes comunitats 
autònomes han desenvolupat les seues pròpies regulacions . En 
el cas d’ací, del País Valencià, a través de la Llei reguladora de 
les activitats dels grups d’interés, ha establit el que serà segura-
ment el marc normatiu més complet de tot l’estat espanyol.

Aquesta llei estableix una sèrie d’eines com la petjada legis-
lativa, els drets i obligacions exigibles als grups d’interés 
per a dotar de transparència l’activitat que realitzen, mesu-
res que segur, ara, en la seua intervenció potser ens puga 
detallar .

No obstant això, perquè aquestes mesures siguen efectives, 
la llei requeria un desenvolupament reglamentari i la posada 
en marxa del registre de grups d’interés. Per això creiem que 
és tan important el treball que ha dut a terme des de la seua 


